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Vážený čtenáři, vzhledem k rozsáhlosti zápisu z jednání zastupitelstva města,
otiskujeme na tomto místě pouze výpis jednotlivých usnesení zastupitelstva. Celý
zápis je zveřejněn na internetových stránkách města www.svihov.cz. Z důvodu
dodržení zákona o ochraně osobních dat jsou jména občanů, o kterých zastupi-
telstvo jednalo, při zveřejnění začerněna. Úplný zápis bez provedených úprav je
k nahlédnutí na Městském úřadě Švihov.

Zasedání č. 38 dne 12. 12. 2012
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schválilo předložený program zasedání.
Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 0.
Usnesení č. 319/Z38/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje rozpočtový výhled města na roky 2013 – 2017 a roz-
počet města na rok 2013 jako přebytkový – celkové příjmy 25.978.000,- Kč a cel-
kové výdaje 25.425.000,- Kč.
Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 0.
Usnesení č. 320/Z38/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje rozpočtové opatření č. 10 – změna rozpočtu města
na rok 2012.
Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se. 0.
Usnesení č.321/Z38/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM vydává Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2012 o místním
poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání
a odstraňování komunálních odpadů.
Výsledek hlasování: pro 6, proti 0. zdrželi se 0.
Usnesení č.322/Z38/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje pro rok 2013 cenu vyrobené pitné vody pro prodej
z vodojemu do vodovodu Červené Poříčí ve výši 8,50 Kč za 1 m3 bez DPH a cenu
vodného pro Švihov ve výši 19,70 Kč za 1 m3 bez DPH a cenu stočného ve výši
19,70 Kč za l m3 bez DPH.
Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se. 0.
Usnesení č. 323/Z38/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje „Manipulační řád pro protipovodňová opatření
lokality Švihov – I. a II. etapa“.
Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se. 0.
Usnesení č.324/Z38/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje poskytnutí dotací z programu podpory sportů:
- FC Švihov ve výši 15 tis. Kč
- TJ Sokol Švihov ve výši 15 tis. Kč
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- SK Velovis Švihov ve výši 4 tis. Kč
Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se. 0.
Usnesení č. 325/Z38/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM souhlasí s prodejem pozemku města stavební p.č. 35/3 v k.ú.
Třebýcinka o výměře 4 m2, a to za cenu 122,- Kč ……………………. z Třebýcinky.
Náklady na sepsání kupní smlouvy a zápis do KN ponese kupující.
Výsledek hlasování: pro 6, proti 0. zdrželi se 0.
Usnesení č.326/Z38/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM souhlasí s prodejem pozemku města p.č. 1475/20 v k. ú.
Lhovice o výměře 70 m2, a to za cenu 2.196,- Kč …………………………………
Náklady na sepsání kupní smlouvy a zápis do KN ponese kupující.
Výsledek hlasování: pro 6, proti 0. zdrželi se 0.
Usnesení č.327/Z38/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM souhlasí s prodejem pozemků města – stavební p. č. 419
v k. ú. Švihovu Klatov o výměře 15 m2 a stavební p.č. 74 v k.ú. Lhovice o výměře
9 m2, firmě ČEZ Distribuce a.s., a to za celkovou cenu 2.530,- Kč stanovenou zna-
leckým posudkem.
Výsledek hlasování: pro 6, proti 0. zdrželi se 0.
Usnesení č. 328/Z38/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM souhlasí s pronájmem pozemků města pro zemědělskou čin-
nost firmě Agromachine Švihov s.r.o. za částku 1.400,- Kč za 1 ha ročně. Jedná
se o pozemky:

K.ú. Švihov u Klatov

Číslo parcely m2 druh pozemku
KN 1741 517 trvalý travní porost
KN 1953 1 178 ostatní plocha/komunikace
KN 1951 2 042 ostatní plocha/komunikace
KN 1735 9 438 orná půda
KN 1736 4 724 trvalý travní porost
KN 1766 1 282 trvalý travní porost
KN 1954 1 870 ostatní plocha/komunikace
KN 1955 892 trvalý travní porost
KN 1956 790 ostatní plocha/komunikace
KN 1957 1 467 ostatní plocha/komunikace
KN 1963 5 882 ostatní plocha/komunikace
KN 1964 893 ostatní plocha/komunikace
KN 1966 1 338 ostatní plocha/komunikace
KN 1967 1 478 ostatní plocha/komunikace
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KN 1976 866 ostatní plocha/komunikace
KN 1977 1 322 ostatní plocha/komunikace
KN 1979 1 341 ostatní plocha/komunikace
KN 1983 496 ostatní plocha/komunikace
KN 1991 4 053 ostatní plocha/komunikace
KN 1992 595 ostatní plocha/komunikace
KN 1847 6835 trvalý travní porost
KN 1972 1913 ostatní plocha/komunikace

Celkem: 51 212

K.ú. Lhovice

Číslo parcely m2 poznámka
KN 812/79 1100 tj. cca 1/3 pozemku
KN 811/5 55 tj. cca 1/5 pozemku
KN 88/27 2188
KN 88/25 1292

Celkem 4635

K.ú. Dehtín

Číslo parcely m2 poznámka
KN 86/2 522
KN 959/18 2034

Celkem 2556

Výsledek hlasování: pro 6, proti 0. zdrželi se 0.
Usnesení č. 315/Z37/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje přílohu „Stanovení reprodukční pořizovací ceny
pozemků“ s tím, že se ruší stanovení cen pozemků schválené radou MěÚ Švihov
dne 9.5.1994.
Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 0.
Usnesení č. 330/Z38/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje změnu vymezení majetku svěřeného k hospodaře-
ní příspěvkové organizaci ZŠ a MŠ Švihov, a to:
– navýšení hodnoty budovy č. p. 344 o částku 457.308,- Kč – výměna oken 

v budově MŠ
– nově vybudované prvky na prostranství před MŠ za částku 50.310,- Kč 

– tabule, stůl, lavičky.
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Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 0.
Usnesení č. 331/Z38/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje přidělení bytu č. 1 v DPS Švihov ……………………,
bytem Plzeň, ………………., a to od 13. 12. 2012.
Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 0.
Usnesení č.332 /Z38/12 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje přiznání odměn členům výborů finančního a kon-
trolního za rok 2012 dle předloženého návrhu.
Výsledek hlasování: pro 6 ,proti 0 , zdrželi se 0.
Usnesení č. 332/Z38/12 bylo schváleno.

Zasedání č. 39 dne 16. 01. 2013
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schválilo předložený program zasedání.
Výsledek hlasování: pro 6, proti 0, zdrželi se 0.
Usnesení č. 332/Z39/13 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM zadává zpracování Územního plánu Švihov RNDr. Milanu
Svobodovi, IČ 15751139, za částku 438.000,- Kč a ukládá starostovi uzavřít
smlouvu se zpracovatelem – termín do 31. 1. 2013.
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0.
Usnesení č. 333/Z39/13 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM ukládá starostovi vyhlásit zadávací řízení na zhotovení chod-
níku v Čechovo ulici a na opravu požární zbrojnice – termín do 5. 2. 2013.
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0.
Usnesení č. 334/Z39/13 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje aktualizaci Plánu financování a obnovy vodovodu
a kanalizace včetně Zásad tvorby a použití „Fondu financování rozvoje a obnovy
vodovodu a kanalizace Švihov“. 
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0.
Usnesení č. 335/Z39/13 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM nesouhlasí se zveřejněním záměru prodeje pozemků 
p. č. 734/8, 735/1, 738/3, 734/4 a 734/6.
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0.
Usnesení č. 336/Z39/13 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM schvaluje prodej dřeva z těžby v I. čtvrtletí 2013 firmě 
Ing. Michal Talián. 
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0.
Usnesení č. 337/Z39/13 bylo schváleno.
Návrh usnesení: ZM souhlasí s pronájmem stanu SDH Štěpánovice za cenu dle
ceníku pro členy Mikroregionu Běleč.
Výsledek hlasování: pro 7, proti 0, zdrželi se 0.
Usnesení č. 338/Z39/13 bylo schváleno.
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• Ve čtvrtek dne 14. března 2013 se od 18.00 hod. v malém sále KD Švihov
uskuteční přednáška na téma „Požáry v domácnostech a jejich následky“,
kterou provedou profesionální hasiči z Územního odboru Klatovy. Cílem před-
nášky je upozornit občany na rizikové činnosti vedoucí ke vzniku požárů či
mimořádných událostí a také na to, jak lze jejich vzniku předcházet, případně,
jak se chovat v okamžiku jejich vzniku. Veřejnost se také bude moci seznámit
s jednoduchými technickými zařízeními, která mohou eliminovat případný
požár a včas na něj upozornit. Při přednášce bude prezentována fotodoku-
mentace a videa ze skutečných událostí. 

• V pátek 1. března 2013 od 18.00 hod. se bude konat stejná přednáška 
i ve Lhovicích v kulturním domě.

• V neděli 21. dubna 2013 od 14.00 proběhne poslední přednáška Daniela
Haslingera z cyklu „Izrael od historie po současnost“. Přednáška se koná
v malém sále KD Švihov.
Na tyto přednášky zveme všechny občany.

• V sobotu 20. dubna 2013 pořádá Město Švihov jarní SETKÁNÍ SENIORŮ
od14.30 hodin. Sejdeme se ve velkém sále KD Švihov. Zveme všechny, kteří
chtějí strávit příjemné odpoledne. 

Povodňové stavy s měsíci prosinci a lednu
Dne 23. 12. 2012 bylo předpovědní službou vydáno varování na možnost povo-

dňových stavů na řece Úhlavě. V noci na 23. 12. a ráno byl silný déšť, výrazně se
oteplilo. Během dne bylo zahájeno sledování hladiny vody na řece Úhlavě na pro-
filu u mostů. Ve 14.00 hod. byl stav vody v řece 172 cm. Zároveň byly sledovány
údaje na internetu o stavu vody na řece Úhlavě v Tajanově a na přítocích – Drnový
potok v Klatovech, Poleňka v Dolanech, Točnický potok ve Vícenicích. Ve všech
sledovaných místech voda během odpoledne stoupala. Ve Švihově byla ve 14.00
hod. naměřena hladina vody 200 cm, což je hodnota I. stupně povodňové aktivity
– bdělost. O vývoji byl informován velitel jednotky SDH Švihov s tím, že lze před-
pokládat zásah jednotky v nočních hodinách. V 19.00 hod. již hladina vody ve Švi-
hově dosáhla 240 cm, což je hodnota rozhodná pro vyhlášení II. stupně povo-
dňové aktivity – pohotovost. Tento II. SPA byl starostou oficiálně vyhlášen, 
o vyhlášení byla telefonicky informována Povodňová komise obce s rozšířenou
pravomocí Klatovy – kde však nikdo pohotovost nesloužil, byla přítomna pouze
městská policie. Podle dostupných údajů řeka Úhlava v Tajanově kulminovala ve
20.00 hod., kdy dosáhla maximální hladiny 251 cm a průtoku 22,9 m3 /s a pak
začala postupně klesat. Poleňka dosáhla svého maxima již v 16.00 hod. – 113 cm
s průtokem 5,5 m3 /s. Rovněž Drnový potok dosáhl svého maxima v 18.00 hod. 
– 63 cm s průtokem 5,2 m3 /s. Naopak hladina vody v Točnickém potoce se stále
zvedala až do 23.00 hod., kdy dosáhla svého maxima – 172 cm a neuvěřitelný prů-
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tok 11,7 m3 /s. Ve Švihově voda ve večerních hodinách stále stoupala, ve 23.00
hod. dosáhla výšky 258 cm. Byla povolána jednotka SDH Švihov s technikou na
uzavření stavidel na protipovodňové hrázi. Byl uzavřen propustek v hrázi u kana-
lizace za p. Kopejtkem. Vzhledem k vývoji na horním toku řeky a na některých
přítocích nebylo přistoupeno k uzavření stavidel na protipovodňové hrázi.
Nepředpokládalo se další výrazné stoupání hladiny vody. Byla provedena obhlíd-
ka na Točnickém potoce v Kokšíně a ve Vícenicích, voda již nestoupala. Hladina
vody ve Švihově kulminovala ve 02.00 hod. 24. 12. poté nastal pomalý pokles. Byl
otevřen propustek u p. Kopejtka a jednotka odeslána na základnu, kde zůstala 
v pohotovosti. Vzhledem k pokračujícímu poklesu hladiny vody byla v 03.00 hod.
zrušena jednotce SHD pohotovost. V 10.00 hod. klesla hladina vody na 240 cm 
a byl odvolán II. SPA.

Jednalo se o běžné zvýšení hladiny vody v řece, kdy v době, když se voda ve
Švihově zvedala, již nepršelo a postupně na horních tocích a přítocích voda
postupně klesala. Nebyl předpoklad, že by hladina vody dosáhla 300 cm, což je ve
Švihově III. stupeň povodňové aktivity – ohrožení. 

Další povodňový stav se řešil koncem ledna. V průběhu měsíce ledna napadlo
postupně cca 25 cm sněhu a stále mrzlo. Na konec ledna bylo předpověďní slu-
žbou vydáno varování – silné oteplení, déšť a zvedání hladiny řeky Úhlavy mini-
málně na II. SPA. Dne 29.1.2013 se oteplilo na +2 až +4 Co, sníh začal tát, na
stavu hladiny řeky se to ještě ve večerních hodinách neprojevilo. Druhý den již tep-
loty vystoupily až na +12Co. Dne 30. 01. byla ráno v 05.00 hod. provedena kon-
trola hladiny řeky ve Švihově, výška 185 cm. Z internetu byl zjištěn stav na horním
toku řeky a na přítocích – v Tajanově v 5.00 hod. stav 225 cm – hladina se od půl-
noci zvedla o 78 cm. Rovněž na všech přítocích je zaznamenán nárůst. V 6.00
hod. ve Švihově voda stoupla na 202 cm, což je I. SPA, v 8.00 hod. již na 217 cm.
V 11.20 hod. hladina dosáhla 241 cm a byl vyhlášen II. SPA. O vyhlášení II. SPA
byla informována Povodňová komise v Klatovech. Předpovědní služba
Hydrometeorologického ústavu upřesnila předpověď vývoje stavu hladiny 
v Tajanově – až ke třem metrům. Byla kontaktována jednotka SDH Švihov a obs-
luha MVE p. Cihlář s tím, že bude ve 13.00 hod. přistoupeno k manipulaci stavidel
na protipovodňové hrázi a k vypuštění náhonu u hradu. Po 13.00 hod. byla zaháje-
na manipulace se stavidly u jezu a starého jezu – vypuštění náhonu u hradu 
a následné uzavření stavidla na protipovodňové hrázi u mostů. Po skončení mani-
pulace byla hladina vody v řece i ve vnitřním uzavřeném prostoru 265 cm.
Současně byl uzavřen propustek na kanalizaci pod hrází u p. Kopejtka. Protože
ale byl silný přítok v kanalizaci, byla vykopána strouha od tohoto propustku podél
hráze tak, aby voda mohla volné odtékat cca 150 m až k propusti v tělese komu-
nikace. Po tomto opatření se voda na vnitřní straně hráze u p. Kopejtka udržova-
la ve výši 260 cm. V 17.00 hod. byla hladina řeky ve Švihově již 275 cm, v 19.00
hod. 280 cm. Na noc byl předpovídán déšť. Hladina na vnitřní straně stavidla byla
268 cm. Vzhledem k nátoku z kanalizaci při dešti bylo ve 20.00 hod. zahájeno čer-

- 7 -

SVIHOVACEK_1_UNOR_2013_16_str:SVIHOVACEK_5_RIJEN_2011_16_str.qxd 11.2.2013 11:50 Stránka 7



pání vody z vnitřního prostoru. Nasazeno bylo se svým čerpadlem požární vozid-
lo Tatra CAS32. Čerpadlo běželo na menší výkon – cca 1.500 l/s. Tento výkon sta-
čil na odčerpání nátoku z kanalizace a prosaku hrází. Po celou noc byla hladina
na vnitřní straně udržována ve stejné výši 268 cm. O půlnoci byl zaznamenán
první pokles hladiny vody v řece na 279 cm. Ve 4.15 hod. se hladina vody v řece
a ve vnitřním prostoru vyrovnaly na 268 cm, a proto bylo ukončeno čerpání. Když
voda v řece klesla v 7.45 hod. na 262 cm, bylo otevřeno stavidlo na protipovo-
dňové hrázi a hladiny se vyrovnaly. Následoval postupný pokles vody, ve 12.00
hod. na 250 cm. Stavidla u jezu a starého jezu byla vrácena do původního stavu,
byl otevřen propustek u p. Kopejtka. Ve 14.15 hod. byl odvolán II. SPA. 

Údaje o kulminaci na jednotlivých tocích:
Úhlava Tajanov – 15.00 hod. – 282 cm – 27,5 m3/s
Úhlava Švihov   – 19.00 – 23.00 – 280 cm – průtok není měřen
Úhlava Jíno – 23.00 hod. – 251 cm – 58,6 m3/s
Drnový potok Klatovy – 09.00 hod. –   66 cm – 5,8 m3/s
Poleňka Dolany – 12.00 hod. – 104 cm – 5,3 m3/s
Točnický potok Vícenice – 19.00 hod. – 145 cm – 6,9 m3/s

Tato povodňová situace byla vzhledem k množství tajícího sněhu na celé ploše
spádového území povodí i k závažnosti vydané výstrahy brána se vší vážností. 
I když nakonec dosažená maximální hladina vody v řece neznamenala žádnou
přímou hrozbu, bylo vše připraveno na podstatně vyšší stav vody. V praxi byla
prověřena funkčnost uzávěru stavidla na protipovodňové hrázi – je schopno udržet
rozdílné hladiny vody na vnější i vnitřní straně hráze. 

Další povodňový stav byl Hydrometeorologickým ústavem předpovídán na 
1. 2. a 2. 2. 2013, ale předpověď se naštěstí nenaplnila.                                      /zu/

Výsledky volby prezidenta ČR – I. kolo 11.1. – 12. 1. 2013
Kandidáti                 celkem            Kamýk          Kokšín           Lhovice        Švihov         Třebýcinka     Stropčice

hlasy % hlasy % hlasy % hlasy % hlasy % hlasy % hlasy %
Roithová Zuzana 38 4,17 4 14,28 2 3,5 2 2,5 30 4,42 0 0 0 0
Fischer Jan 202 22,17 6 21,42 15 26,31 19 24 153 22,56 3 9,09 6 17,14
Bobošíková Jana 13 1,42 0 0 1 1,75 4 5 8 1,17 0 0 0 0
Fischerová Taťana 24 2,63 2 7,14 3 5,26 0 0 19 2,8 0 0 0 0
Sobotka Přemysl 24 2,63 0 0 0 0 3 3,8 19 2,8 0 0 2 5,71
Zeman Miloš 186 20,41 3 10,71 16 28,07 16 20 139 20,5 5 15,15 7 20
Franz Vladimír 79 8,67 1 3,57 7 12,28 2 2,5 59 8,7 5 15,15 5 14,28
Dienstbier Jiří 179 19,64 2 7,14 5 8,77 27 34 128 18,87 10 30,3 7 20
Schwarzenberg 166 18,22 10 35,71 8 14,03 7 8,8 123 18,14 10 30,3 8 22,85
Karel
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I. kolo 11. – 12. 1. 2013
Účast dle okrsků počet voličů účast tj. %
Kamýk 36 28 77,28
Kokšín 75 57 76
Lhovice 135 80 59,26
Švihov 1024 681 66,5
Třebýcinka 40 33 82,5
Stropčice 51 35 68,63
celkem 1361 914 67,16

Výsledky volby prezidenta ČR – II. kolo 25.1. – 26. 1. 2013
Kandidáti celkem            Kamýk           Kokšín          Lhovice        Švihov         Třebýcinka     Stropčice

hlasy % hlasy % hlasy % hlasy % hlasy % hlasy % hlasy %
Zeman Miloš 495 58,30 10 34,48 39 65,00 60 73,17 352 57,61 12 40,00 22 59,45
Schwarzenberg 354 41,69 19 65,51 21 35,00 22 26,82 259 42,38 18 60,00 15 40,54
Karel

II. kolo 25. – 26. 1. 2013
Účast dle okrsků počet voličů účast tj. %
Kamýk 37 29 78,38
Kokšín 76 60 78,95
Lhovice 135 84 62,22
Švihov 1015 613 60,39
Třebýcinka 43 30 69,77
Stropčice 52 37 71,15
celkem 1358 853 62,81

Dne 28. ledna 2013 se konal slavnostní seminář, který zakončil 9. semestr
Virtuální univerzity třetího věku (VU3V). Tentokrát se slavnostní setkání konalo 
v nově zrekonstruované Sokolovně ve Kdyni. 

Z konzultačního střediska ve Švihově, kde v současné době studuje 21 osob, se
setkání zúčastnilo 12 studujících, někteří se svými partnery.

Slavnostního setkání se zúčastnili zástupci ČZU v Praze, kteří zaštiťují celý pro-
jekt Virtuální univerzity třetího věku, zástupci radnice ve Kdyni na čele se staros-
tou Janem Löffelmannem a dalšími hosté.

Závěrečný slavnostní seminář VU3V ve Kdyni
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V celé republice studuje VU3V 1 587 studentů v 96 konzultačních střediscích. 
V Plzeňském kraji je v současné době 28 konzultačních středisek s největším
počtem studentů v ČR. V uplynulém semestru posluchači ve Švihově studovali
téma „Historie české myslivosti“. Jako nejlepší esej na téma myslivost byl vyhod-
nocen esej pana Jaroslava Veselého z konzultačního střediska ve Švihově.
Příjemným závěrem slavnostního programu v sokolovně bylo vystoupení mažore-
tek ze Základní školy v Horšovském Týně.

Program pokračoval v odpoledních hodinách podle zájmu účastníků návštěvou
místního muzea, informačního centra s výstavou panenek Barbie nebo jedné 
z mála dochovaných synagog v příhraničí.

Následující desátý semestr, pro naše konzultační středisko šestý semestr, si
posluchači ve Švihově zvolili téma „Čínská medicína v naší zahrádce“. Pro mnohé
posluchače to bude semestr poslední v cyklu Svět kolem nás, kdy úspěšným stu-
diem splní podmínky a studium zakončí závěrečnou promocí na ČZU v Praze.

Posluchači VU3V ze Švihova na slavnostním zakončení semestru ve Kdyni    (jp)
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Komunitní škola Švihov o.s. realizuje jako partner projekt „Pojďme se učit v naší
komunitní škole“, který je podpořen dotací z Evropského sociálního fondu z OP
Vzdělávání pro konkurenceschopnost. 

V pátek 11. 1. 2013 se v rámci projektu uskutečnil od 14.00 hodin v Kulturním
domě ve Švihově festival „Sousedé, pojďme do školy“. Této akce se zúčastnilo cel-
kem 170 dospělých osob a 40 dětí. Festival představil na panelech nejen realizo-
vaný projekt, ale především činnost Komunitní školy Švihov, o.s.,co již KŠ pořáda-
la a co bude pořádat. 

Návštěvníci měli možnost vyzkoušet si práci s hrnčířskou hlínou, s polymerovou
hmotou Fimo, výrobu šperků z korálků a drátků, smaltovaný šperk a papírového
motýlka. Mnohé zaujala i výstava výrobků různých výtvarných technik, ukázka
výrobků a předvádění paličkování. Pozornost poutala výstava starých pohlednic 
a fotografií Švihova a promítání dalších 300 fotografií na plátně v sále. 

Na závěr festivalu si od 18,00 hodin vyslechlo více jak 50 návštěvníků před-
nášku Jana Jiráka o historii pivovarnictví, pivovarů v okolí města a švihovských
hospod.                                                                                                   (jp)

„Pojďme se učit v naší komunitní škole“
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Rozhodnutím zastupitelstva byly započaty práce na zpracování nového územ-
ního plánu našeho města včetně všech místních částí, který by měl v roce 2015
nahradit stávající platný územní plán. Na základě výběrového řízení se stal zpra-
covatelem územního plánu RNDr. Milan Svoboda, který nabídl nejvýhodnější cenu
ve výši 438 000,- Kč.

Na základě výzvy, která byla zveřejněna na webu města i úřední desce
Městského úřadu Švihov, podávali do konce ledna občané své návrhy ke zpraco-
vání nového územního plánu. Ve čtvrtek 21. 2. 2013 se bude od 16,00 hodin konat
v malém sále KD Švihov veřejné projednání návrhů občanů i členů zastupitelsva
a to za přítomnosti RNDr. Milana Svobody. Na toto jednání je srdečně zvána širo-
ká veřejnost!                                                                                              (vp)

Žijí mezi námi, občas je potkáváme v podivném oblečení s ještě neobvyklejším
náčiním. Pro své okolí bývají většinou neškodní, neboť jsou zahleděni do svého v
našich zeměpisných šířkách dnes ne příliš obvyklého koníčka. Tak, jako někdo
chová rybičky, pěstuje mrkev, hraje fotbal, chodí do svojí oblíbené hospůdky, lepí
modely vláčků, sedí u PC, nebo jezdí na kole, ti „naši“, ne že by také nezašli „na
jedno“, zajdou do takového zvláštního domečku kde, světe div se, obhospodařují
svoje včelstva. Říkají si včelaři a tomu domečku říkají včelín a těm zvláštním kra-
bicím ve kterých svoje včelky chovají říkají úly. Ze školních lavic si ještě tak pama-
tujeme, že včely produkují med, že opylují rostliny a ze zkušenosti víme, že mají
žihadla a neváhají jich použít, tudíž je automaticky zařadíme k vosám, sršním,
komárům zkrátka mezi nepříjemnou havěť. A tím naše znalosti tohoto užitečného
a zajímavého hmyzu v podstatě končí a už vůbec nedokážeme pochopit, proč
vlastně ti včelaři dobrovolně podstupují riziko tolika žihadel. A med, ten se hodí
leda tak dětem do kaše, a nás začne zajímat až když nás začne bolet v krku 
a obvyklá kloktadla  včetně domácí slivovičky selžou. Nato vyrazíme do super-
marketu a hledáme příslušný regál s medem a po kapsách brýle. Panečku, to je
druhů, ale kdo se v tom má vyznat? A proč je některý med tmavý a jiný zase svět-
lý? Který z nich je lepší? A co tenhle? Ten ne, ten je již zcukernatělý (správně
zkrystalizovaný), a tenhle je nějaký pastový. Je to vůbec med a dá se to vůbec jíst?
Zkusím podle země původu, a ouha etiketa hlásá: „směs medů ze zemí EU“. To
tam se stejným efektem mohl výrobce rovnou napsat, že med nepochází 
z Měsíce. A v krku bolí čím dál víc, beru tedy podle ceny ten nejlevnější. To je
terno, dobrá cena, nezkrystalizuje ani za rok, no prostě paráda. Kdybych já věděl,
že krystalizace je přirozený jev a některé druhy medů že zkrystalizují i za čtrnáct
dnů po vytočení ze včelstva  a že krystalizace je jedním z ukazatelů kvality medu,
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Nový územní plán městaNový územní plán města

Sladké mámeníSladké mámení
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určitě bych si koupil jiný, nebo raději bych zašel  pro med ke včelaři někde v mém
okolí. Určitě by mně řekl, jak s medem zacházet, ukázal by mně svůj včelín 
a medárnu a možná by přidal i něco navíc. A takhle, dávám si do čaje výhodně
koupenou lepkavou hmotu pochybné kvality s ještě pochybnějším původem 
a jsem spokojený, neboť „to bylo levné“.

A jak to s tím medem vlastně je? Otázek kolem medu a včel je víc než dost, proto
bych rád zahájil na stránkách Švihováčka malý seriál povídání o včelkách, včela-
řích, medu a všem okolo. Uvítám Vaše názory, náměty, kritiku – pište prosím do
redakce, nebo na E mail: standa.volf @ email.cz

Použito materiálů – VŮVČ s.r.o. Dol, Libčice nad Vltavou a ČSV o.s. 

Je zima, měsíc únor a příroda odpočívá. Jen pozvolna se připravuje na příchod
prvních teplých slunečních paprsků jarních měsíců. I pranostika o skřivánkovi 
a Hromnicích naznačuje, že se život v přírodě navrací do starých kolejí a nebude
to dlouho trvat a my uslyšíme ze stromů první zpěvy navrátivších se špačků 
a dalších tažných ptáků.

Stejně tak musejí i chovatelé reagovat ve svých chovech a připravit se na příchod jara.
V těchto měsících probíhají různé výstavy, kde chovatelé vystavují to nejlepší,

co se jim za uplynulý rok povedlo vychovat, snaží se doplnit chovy o nové jedince
s vírou vylepšení svých chovů. Nesmějí zapomínat ani na zdravotní stav chova-
ných jedinců a pravidelně tyto očkovat proti dnes zákeřným chorobám. Před cho-
vnou sezonou chovatelé připravují svá chovatelská zařízení, dezinfikují je pro růz-
ným škůdcům a cizopasníkům a to vše proto, aby 

v nadcházejících měsících si užili radosti a spokojenosti z odchovaných mláďat
a ptáčat. Jak už jsem zmiňoval v minulém vydání Švihováčku – Pro krásu, radost
i užitek, to je myslím
smysl chovatelství.

Naši členové také neza-
háleli a navštívili největší
výstavu v roce 2012 
v sousedním Německu,
která se konala v No -
rimberku ve dnech 14.-16.
prosince a bylo na ní
vystaveno bezmála 25000
kusů holubů, snad všech
možných plemen. Pro
holubáře zážitek.

Za ZO ČSCH Švihov
Josef Voráček.

CCCCHHHHOOOOVVVVAAAATTTTEEEE LLLLÉÉÉÉ     AAAA    JJJJEEEE JJJJIIIICCCCHHHH    CCCCHHHHOOOOVVVVYYYY    VVVV    ZZZZIIIIMMMMĚĚĚĚ
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V letošním roce se konal ve Švihově čtvrtý masopustní průvod po obnově této
tradice v roce 2009. V sobotu 2. února prošel městem průvod čtyř desítek maškar,
který zakončil svoji pouť na nádvoří hradu. Zde masky poškádlily jak kastelána
hradu Lukáše Bojčuka, tak některé přihlížející zkrášlovací procedurou v Půtovo
hradním salonu. Po té, co kobyla dostala před porážkou hradní amnestii, byl roz-
verně pohřben Masopust jako symbol všech našich lidských hříchů a nepravostí.
Celé odpoledne vyhrával orchestr Skalanka. Na nádvoří hradu měli návštěvníci
možnost ochutnat tradiční vepřové hody (připravil Josef Zelený), svařené víno 
i masopustní koblihy (zajistila správa hradu).

Tradici masopustního veselí v našem městě zmiňuje František Zeman ve své
Knize o Švihově a okolí, kde je na str. 370 uvedeno: Švihovským dali okolní místa
přízvisko „babkaři.“ Proč, to je vysvětleno v článku otištěném v Šumavanu č.8 
z roku 1871 takto: Dne 20. února odpoledne prováděly u nás maškary všeho věku
masopustní žert s babkou, tj. obzvláštním moučným pečivem někdejších našich
předků, od níž také jména „babkaři“ od sousedních krajanů svých si ulovili, slavíce
100letou její památku na důkaz, že vzdor všem úsměškům povždy starobylý zvyk
babky v uctivosti mají a za žádnou cenu zaň se nestydí. S velkým jásotem tedy za
průvodu veselé domácí hudby nosili ji nejvěkovitější naši kmetové po městě, bla-
hořečíce ji s nesčíslným davem diváků až ji konečně u veliké slávě uložili v radni-
ci, kde večer taneční věneček se odbýval, při kteréž příležitosti se v půlnoci o ni ve
prospěch Národního divadla v Praze losovalo. Vyhrál Jan Kmínek, ale dal ji zase
jednou do výhry, což obojí vyneslo 3 zl. 95 kr., kteráž částka přímo ředitelstvu
Národního divadla se odvede.

Všem, kteří přispěli ke zdaru letošního masopustního průvodu a tedy i k udrže-
ní staré švihovské tradice patří, velké poděkování!                                      (vp)
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Masopust ve Švihově
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Č. p. 378
Původní požární zbrojnice byla umístěna v blízkosti kostela sv.Václava, ale nevy-

hovovala prostorem i blízkostí státní silnice. Nyní se tu nachází truhlářská dílna.
V roce 1971se vedení požárníků rozhodlo požádat MěNV Švihov o postavení nové

zbrojnice. O rok později bylo rozhodnuto zařadit výstavbu požární zbrojnice do akce
„Z“. Jako vzor pro novou zbrojnici byly použity plány z Rabí. Úpravou těchto plánů
byl pověřen stavbyvedoucí Josef Kozák. 17. 3. 1973 bylo za účasti 14 ti členů 
s výstavbou nové požární zbrojnice započato. Pozemek, část Tržiště,  věnovalo Město
Švihov.

Budova požární zbrojnice byla postavena v krátké době 1,5 roku za obětavé spo-
lupráce požárníků a občanů Švihova. Hodnota díla byla 1 138 000, Kč. Odpracováno
bylo 6250 brigádnických hodin, z toho požárníci Švihova odpracovali 3726 hodin.
Stavební dozor nad stavbou měl Vojtěch Mečl. V roce 1974 byla stavba dokončena a
slavnostně otevřena. V té době byl předsedou organizace Josef Smrčka, velitelem
sboru Antonín Pavelec a mladé požárníky vedla Marcela Krůsová.

Vzpomeňme ještě na požárníky, kteří na stavbě pracovali a už nejsou mezi námi.
Josef Paleček pracoval jako zedník, Petr Ježek, Ignác Hůrka, František Brada,
František Stuchl, Miroslav Jílek, Josef Kubík, Václav Levý, Jaroslav Hotovec, Václav
Strnad, Vladimír Tuček, Jaroslav Fremund, Jiří Puchmajer, František Burda, Václav
Volf, karel Brada, Josef Korčík, Bohuslav Tomášek, Ladislav Bosák.. Ženy – Jílková
Miloslava/ Kopecká/, Krůsová Marcela, Bradová Milada, Sedláčková Marie,
Nováková Josefa. Růžena Korčíková.

Jestli jsem na někoho zapomněla tak ne úmyslně.

Č. p. 379
Zahradu koupila rodina Svobodova z č.p.36 v roce 1956 od rodiny Andrdlíkovi 

z Červeného Poříčí. V létech 1973 – 1976 byl na této zahradě postaven dům. Plány
vypracoval Zdeněk Hořký ze Svrčovce. Rodinný dům s podkrovím se nezměnil od
roku postavení. V roce 2011 byly vyměněny okna.

Současný majitel: Václav Svoboda
Č. p. 380
Pozemek patřil původně Augustýnu Zábrodskému, majiteli hostince Za Vodou“ 

a jeho dceři Karličce. Ta jej v roce 1956 prodává Marii a Karlu Hochmanovým na
zahradu. V roce 1972 kupuje zahradu na stavbu rodinného domu s podkrovím JUDr.
Jaromír Fikerle ze Švihova, soudce Okresního soudu v Klatovech. Zemřel v roce
2000. Manželka Ludmila Havlová ze Švihova, vychovatelka v domově mládeže
Mlékařské školy ve Švihově. V mládí členka Sokola Švihov, oddíl odbíjená. Zemřela
v roce 1980. 

HHHHiiii ssss tttt oooorrrr iiii eeee     ššššvvvviiiihhhhoooovvvv sssskkkkýýýýcccchhhh    ddddoooo mmmmůůůů    ––––     pppp ooookkkkrrrraaaačččč oooovvvváááánnnn íííí
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Plány na stavbu domu vypracoval Václav Kubín z č.p. 362. Dům dědí syn, dcery 
a vnoučata. V domě bydlel syn Jaromír Fikerle, ekonom Zemědělského nákupního 
a zásobovacího podniku Přeštice, v mládí člen Sokola Švihov a člen Svazarmu Švihov,
zemřel v roce 1999, manželka Hana. Od doby postavení se vzhled domu nezměnil.

Současný majitel: Rodina Fikerlova
Č. p. 381 a č. p. 382
V létech 1971 a 1976 jako budoucí střediskové obci Švihov byla ONV v Klatovech

povolena státní výstavba dvanácti bytových jednotek. Oba jednopatrové domy byly
postaveny na pozemku obce tzv.“Tržiště“. Stavbu prováděl Okresní stavební podnik
Klatovy. Projektovou dokumentaci provedl projektant Ing.Růžička. Stavební povolení
bylo vydáno v roce 1974 a nájemníci se do nových bytů stěhovali v únoru 1976. Cena
jednoho bytového domu včetně inženýrských sítí byla 1 296 000,-Kč. V roce 1999 byl
do bytovek zaveden plyn. V roce 2007 provedena výměna oken a vchodových dveří.
Jinak od té doby nebyla provedena žádná změna. V době přípravy a stavby domů byl
předsedou MěNV pan Karel Siegl  /1971 -1974/. Od roku 1975 předsedou MěNV pan
Josef Podroužek.

Současný majitel: Město Švihov
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Taneční 2013 ve Švihově
Od soboty 7. září 2013 bude ve Švihově probíhat základní kurz taneční a spole-

čenské výchovy, který bude pořádat Město Švihov. Kurz je určen pro chlapce 
a dívky, kteří se chtějí naučit základy tanečního umění a dozvědět se něco ze zákla-
dů společenského chování. Taneční kurz proběhne ve dvanácti lekcích. Devět lekcí
výukových, dvě prodloužené a poslední lekce závěrečná. Kurz se bude konat vždy
v sobotu od 19.00 hodin v sále KD Švihov. Lektory kurzu budou manželé
Kociánovi z Klatov. Přednostně jsou přijímány páry.

Přihlášky si můžete vyzvednout na MÚ Švihov, E.Beneše 38, 340 12 Švihov.
Bližší informace dostanou přihlášení zájemci na svoji adresu.                    /ep/
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